
 
 

ПОЛТАВСЬКА ОБЛАСНА РАДА 

 

 

ПРОТОКОЛ 

 

засідання постійної комісії обласної ради 

з питань освіти, науки та культури 

 

02 березня 2023 року  

 

м. Полтава № 15 

Головуючий: Діденко Олег Григорович – голова постійної комісії. 
 

Присутні: Василенко Марина Григорівна – заступник голови постійної комісії, 

Цибульська Юлія Володимирівна – секретар постійної комісії (у режимі 

відеоконференції), Воротинцев Василь Альбертович (у режимі 

відеоконференції), Сухонос Наталія Василівна (у режимі відеоконференції), 

Усанова Ольга Петрівна – члени постійної комісії. 
 

Відсутні члени постійної комісії: Богдан Руслан Дмитрович, Юрченко Тетяна 

Олегівна. 
 

Склад постійної комісії – 8 осіб. Присутні – 6 осіб. Засідання є правомочним. 
 

Запрошені та присутні:  

Бєлоножко 

Олег Вячеславович 
 

- заступник голови обласної ради 

Караман 

Олена Леонідівна 
 

- ректор Луганського національного 

університету імені Тараса Шевченка 

Колінько 

Тамара Олексіївна 
 

- директор комунального підприємства бази-

магазину «Освітатехпостач» 

Коморна 

Леся Федорівна 
 

- начальник Управління майном обласної ради 

Кончаковський 

Євген Олегович 
 

- директор Департаменту освіти і науки 

Полтавської обласної військової адміністрації 

Корост 

Ігор Іванович 

- директор Комунальної установи «Історико-

культурний заповідник «Більськ» 

Полтавської обласної ради 
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Кравцова 

Олена Борисівна 

- виконувач обов’язків директора Полтавського 

обласного комунального підприємства 

прикладних інформаційних технологій 

«Освітаінфоком» 

 

Левакіна 

Оксана Віталіївна 

- заступник керуючого справами – начальник 

відділу організаційного забезпечення 

діяльності ради виконавчого апарату обласної 

ради 

 

Лемешко 

Олександр Миколайович 

 

- перший заступник голови обласної ради 

 

Метельська 

Лариса Євгенівна 

- начальник відділу юридичного забезпечення 

виконавчого апарату обласної ради 

 

Осипенко 

Наталія Михайлівна 

 

- директор Полтавського регіонального центру 

підвищення кваліфікації 

Панченко 

Ігор Ігорович 

 

- заступник начальника Полтавської обласної 

військової адміністрації 

Руроєва 

Лілія Олександрівна 

 

- заступник голови обласної ради 

Синявська 

Тамара Григорівна 

- заступник керівника апарату – керуючий 

справами виконавчого апарату обласної ради 

 

Старолат 

Олеся Олександрівна 

- начальник відділу охорони культурної 

спадщини Департаменту культури і туризму 

Полтавської обласної військової адміністрації 

 

Удовиченко 

Ірина Анатоліївна 

 

- директор Департаменту культури і туризму 

Полтавської обласної військової адміністрації 

Фоменко 

Ірина Олександрівна 

 

- начальник служби у справах дітей 

Полтавської обласної військової адміністрації 

Чепурко 

Олексій Григорович 

 

- заступник голови обласної ради 

 

Перед початком засідання постійної комісії присутні на засіданні 

вшанували хвилиною мовчання загиблих внаслідок збройної агресії російської 

федерації проти України. 
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Порядок денний: 

 

1. Про проєкт рішення обласної ради «Про виконання Програми 

збереження, вивчення та популяризації Більського городища на період 

2018 – 2022 років». 

2. Про хід виконання Комплексної Програми розвитку культури і 

мистецтва в Полтавській області на 2021 – 2025 роки у 2022 році. 

3. Про хід виконання Програми збереження культурної спадщини 

Полтавської області на 2021 – 2023 роки у 2022 році. 

4. Про діяльність Полтавського регіонального центру підвищення 

кваліфікації у 2022 році та пріоритетні напрями роботи на 2023 рік. 

5. Про хід виконання Обласної програми національно-патріотичного 

виховання дітей та молоді на 2021 – 2025 роки у 2022 році. 

6. Про хід виконання програми «Розвиток освітнього простору 

Полтавщини» на 2021 – 2025 роки» у 2022 році. 

7. Про хід виконання Обласної програми розвитку закладів позашкільної 

освіти спортивного та фізкультурно-оздоровчого спрямування на 2022 – 2026 

роки у 2022 році. 

8. Про хід виконання Регіональної Програми підтримки наукової та 

інноваційної діяльності у Полтавській області на 2021 – 2024 роки у 2022 році. 

9. Про хід виконання Регіональної програми «Дітям Полтавщини – якісне 

харчування» на 2021 – 2024 роки у 2022 році. 

10. Про розгляд техніко-економічного обґрунтування доцільності передачі 

цілісного майнового комплексу Державного навчального закладу «Полтавський 

центр професійно-технічної освіти», який пропонується до передачі з державної 

власності у спільну власність територіальних громад сіл, селищ, міст 

Полтавської області. 

11. Про роботу закладів дошкільної освіти в умовах воєнного стану щодо 

дотримання вимог цивільного захисту. 

12. Про Комплексний план заходів з відзначення Року дитини в 

Полтавській області у 2023 році.  

13. Про Закон України «Про основні засади державної політики у сфері 

утвердження української національної та громадянської ідентичності». 

14. Про удосконалення роботи закладів позашкільної освіти Полтавської 

області. 

15. Про фінансово-господарську діяльність підприємств, що знаходяться у 

спільній власності територіальних громад сіл, селищ, міст області. 

16. Про реорганізацію Полтавського обласного комунального 

підприємства прикладних інформаційних технологій «Освітаінфоком». 

17. Про звіт постійної комісії обласної ради з питань освіти, науки та 

культури про роботу за 2022 рік. 

18. Про проєкт плану роботи постійної комісії обласної ради з питань 

освіти, науки та культури на 2023 рік. 

19. Різне. 
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Діденко О.Г., голова постійної комісії, поставив на голосування 

запропонований порядок денний. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ: прийняти порядок денний засідання постійної комісії. 

 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що відповідно до 

Рекомендацій з питань запобігання та врегулювання конфлікту інтересів у 

Полтавській обласній раді у разі наявності у членів постійної комісії та 

присутніх на засіданні депутатів обласної ради конфлікту інтересів при 

розгляді питань порядку денного, вони мають врегулювати його шляхом 

своєчасного самостійного публічного оголошення про це під час засідання. 

Наголосив на необхідності, враховуючи вимоги воєнного стану, з метою 

дотримання заходів безпеки та попередження витоку інформації, що може 

призвести до обізнаності противника про оборонні заходи в області, під час 

проведення засідання постійної комісії утриматись від здійснення фото- та 

відеозйомок. 

 

 

Розгляд питань порядку денного.  

 

1. СЛУХАЛИ: Про проєкт рішення обласної ради «Про виконання Програми 

збереження, вивчення та популяризації Більського городища на період 

2018 – 2022 років». 

 

Удовиченко І.А., директор Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомила, що проєкт рішення передбачає 

затвердження звіту про стан реалізації заходів Програми збереження, вивчення 

та популяризації Більського городища на період 2018 – 2022 років. 

Корост І.І., директор Комунальної установи «Історико-культурний 

заповідник «Більськ» Полтавської обласної ради, прозвітував про роботу за 

період 2018 – 2022 років. Звернув увагу, що протягом 5 років планові обсяги 

фінансування мали скласти понад 15,6 млн грн, фактично ж з обласного 

бюджету було використано – 6,1 млн грн. За ці кошти вдалося поліпшити 

матеріально-технічну базу заповідника, здійснити планові розвідки території 

комплексу та округи Більського городища, встановити 6 скіфських культових 

споруд, альтанки та місця відпочинку тощо. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запитав, як далі фінансуватиметься 

Комунальна установа «Історико-культурний заповідник «Більськ» Полтавської 

обласної ради. 
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Удовиченко І.А., директор Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації, відповіла, що фінансування відбуватиметься 

в рамках Програми збереження культурної спадщини Полтавської області на 

2021 – 2023 роки. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації Удовиченко І.А., директора Комунальної 

установи «Історико-культурний заповідник «Більськ» Полтавської обласної 

ради Короста І.І. взяти до відома. 

2. Підтримати проєкт рішення обласної ради «Про виконання Програми 

збереження, вивчення та популяризації Більського городища на період 

2018 – 2022 років». 

 

 

2. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Комплексної Програми розвитку культури і 

мистецтва в Полтавській області на 2021 – 2025 роки у 2022 році. 

 

Удовиченко І.А., директор Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації, прозвітувала про хід виконання Комплексної 

Програми розвитку культури і мистецтва в Полтавській області на 2021 – 2025 

роки у 2022 році. Наголосила, що на використання коштів вплинуло обмеження 

щодо здійснення бюджетних видатків згідно Порядку виконання повноважень 

Державною казначейською службою в умовах воєнного стану, затвердженого 

Постановою Кабінету Міністрів України від 09 червня 2021 року № 590 (далі – 

Постанова № 590). Тому було переглянуто планові потреби галузі, зокрема, 

відмінено фестивальну діяльність, зміщено пріоритетність з концертно-

виставкової діяльності. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Усанова О.П, Удовиченко І.А., Діденко О.Г., 

Чепурко О.Г., Корост І.І. 

Чепурко О.Г., заступник голови обласної ради, наголосив на необхідності 

залучати кошти іноземних фондів для розвитку культури в області, брати 

участь у відкритих грантових конкурсах. 

Удовиченко І.А., директор Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації, поінформувала, що 15 підвідомчих 

Департаменту культури і туризму Полтавської обласної військової 

адміністрації установ подали заявки для участі в конкурсах на залучення 

додаткових коштів. 
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Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації Удовиченко І.А. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту культури і туризму Полтавської обласної 

військової адміністрації забезпечити подальше виконання Комплексної 

Програми розвитку культури і мистецтва в Полтавській області на 

2021 – 2025 роки та реалізацію визначених у ній заходів. 

 

 

3. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Програми збереження культурної спадщини 

Полтавської області на 2021 – 2023 роки у 2022 році. 

 

Удовиченко І.А., директор Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації, прозвітувала про хід виконання Програми 

збереження культурної спадщини Полтавської області на 2021 – 2023 роки у 

2022 році. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь Діденко О.Г., Удовиченко І.А., Усанова О.П., 

Чепурко О.Г., Старолат О.О., Кончаковський Є.О. 

Усанова О.П., член постійної комісії, поінформувала, що дах історичної 

садиби у Чорнухинському літературно-меморіальному музеї Г. С. Сковороди 

потребує ремонту, наголосила, що у Постанові № 590 немає обмежень щодо 

проведення аварійних робіт. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, підтримав пропозицію 

Усанової О.П. 

Усанова О.П., член постійної комісії, повідомила, що будівля школи 

Чорнухинського ліцею імені Г. С. Сковороди, яка є об’єктом культурної 

спадщини, також знаходиться в аварійному стані. Запропонувала Департаменту 

культури і туризму Полтавської обласної військової адміністрації розглянути 

можливість щодо надання допомоги у проведенні ремонтних робіт. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що під час воєнного 

стану процес виготовлення проєктної документації значно ускладнився. 

Усанова О.П., член постійної комісії, звернулася з пропозицією включити 

до Програми збереження культурної спадщини Полтавської області на 2021 – 

2023 роки у 2022 році Палац Закревських в с. Березова Рудка та провести 

необхідні ремонтні роботи для його збереження. 

Старолат О.О., начальник відділу охорони культурної спадщини 

Департаменту культури і туризму Полтавської обласної військової 

адміністрації, повідомила, що реставрація цього об’єкту була запланована, у 
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2021 році виготовлено облікову документацію, але у 2022 році робота в цьому 

напрямку призупинилася. Наголосила, що будівлі перебувають у державній 

власності, належать до сфери управління Міністерства освіти і науки України. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував підготувати проєкт 

звернення до Міністерства освіти і науки України щодо необхідності 

проведення роботи задля збереження пам’ятки державного значення Садиби та 

Палацу Закревських в с. Березова Рудка. 

Удовиченко І.А., начальник Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації, наголосила, що утримання цієї пам’ятки 

потребуватиме значних коштів. 

Синявська Т.Г., заступник керівника апарату – керуючий справами 

виконавчого апарату обласної ради, запропонувала доручити Департаменту 

культури і туризму Полтавської обласної військової адміністрації вивчити 

питання щодо приймання Палацу Закревських в с. Березова Рудка у власність 

територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував розглянути це 

питання на наступному засіданні постійної комісії та рекомендувати 

Департаменту культури і туризму Полтавської обласної військової 

адміністрації надати необхідну інформацію. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту культури і туризму Полтавської 

обласної військової адміністрації Удовиченко І.А. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту культури і туризму Полтавської обласної 

військової адміністрації забезпечити подальше виконання Програми 

збереження культурної спадщини Полтавської області на 2021 – 2023 роки та 

реалізацію визначених у ній заходів. 

3. Доручити Департаменту культури і туризму Полтавської обласної 

військової адміністрації підготувати та надати для розгляду на засіданні 

постійної комісії обласної ради з питань освіти, науки та культури: 

1) інформацію щодо можливості виділення коштів з обласного бюджету 

для проведення ремонтних робіт даху Чорнухинського літературно-

меморіального музею Г. С. Сковороди та приміщення школи Чорнухинського 

ліцею імені Г. С. Сковороди; 

2) інформацію щодо пам’ятки державного значення Садиби та Палацу 

Закревських в с. Березова Рудка; 

3) пропозиції стосовно проєкту звернення до Міністерства освіти і науки 

України щодо необхідності проведення роботи задля збереження пам’ятки 

державного значення Садиби та Палацу Закревських в с. Березова Рудка та 
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щодо приймання вказаного об’єкту у спільну власність територіальних громад 

сіл, селищ, міст Полтавської області. 

 

 

4. СЛУХАЛИ: Про діяльність Полтавського регіонального центру підвищення 

кваліфікації у 2022 році та пріоритетні напрями роботи на 2023 рік. 

 

Осипенко Н.М., директор Полтавського регіонального центру підвищення 

кваліфікації, повідомила про діяльність Полтавського регіонального центру 

підвищення кваліфікації у 2022 році та пріоритетні напрями роботи на 2023 рік. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь Цибульська Ю.В., Осипенко Н.М., 

Діденко О.Г. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, наголосила на необхідності 

включити до переліку програм підвищення кваліфікації на 2023 рік більш 

практичні речі, такі як проєктний менеджмент, написання грантів, ділову 

англійську мову для органів місцевого самоврядування, тайм-менеджмент. 

Звернула увагу на потребу пошуку альтернативних джерел фінансування. 

Запитала про чисельність штату закладу. 

Осипенко Н.М., директор Полтавського регіонального центру підвищення 

кваліфікації, відповіла, що чисельність становить 13 осіб, а інших викладачів 

залучають за цивільно-правовими угодами. Поінформувала про програми 

вивчення англійської мови, які пропонує для вивчення Полтавський 

регіональний центр підвищення кваліфікації. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 1, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

Інформацію директора Полтавського регіонального центру підвищення 

кваліфікації Осипенко Н.М. про діяльність Полтавського регіонального центру 

підвищення кваліфікації у 2022 році та пріоритетні напрями роботи на 2023 рік 

взяти до відома. 

 

 

5. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Обласної програми національно-

патріотичного виховання дітей та молоді на 2021 – 2025 роки у 2022 році. 

 

Кончаковський Є.О. директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, поінформував про хід виконання Обласної 

програми національно-патріотичного виховання дітей та молоді на 

2021 – 2025 роки у 2022 році. Наголосив, що в цілому на зменшення 
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фінансування вплинуло обмеження для здійснення бюджетних видатків у 

період воєнного стану відповідно до Постанови № 590. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

В обговоренні взяли участь: Діденко О.Г., Лемешко О.М., Усанова О.П., 

Кончаковський Є.О. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запитав, чи розпочав роботу 

відокремлений структурний підрозділ «Центр військово-патріотичного 

виховання». 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, відповів, що робота в цьому напрямку триває, 

зокрема Полтавський обласний центр національно-патріотичного виховання, 

туризму і краєзнавства учнівської молоді Полтавської обласної ради працює 

над отриманням макетів зброї. 

Усанова О.П., член постійної комісії, запропонувала провести виїзне 

засідання постійної комісії та відвідати Кременчуцький ліцей з посиленою 

військово-фізичною підготовкою, Міжшкільний ресурсний центр 

Кременчуцької міської ради з метою ознайомлення з організацією їх діяльності 

за напрямком військово-патріотичного виховання. Запитала, на якому етапі 

знаходиться створення військового ліцею в місті Полтаві. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, відповів, що питання створення військового 

ліцею в місті Полтаві знаходиться лише на етапі обговорення. Пояснив, що для 

функціонування такого ліцею мають бути повноцінні навчальні комплекси. На 

сьогодні починається процес об’єднання професійно-технічних навчальних 

закладів, вивільнене майно можна буде використати для створення військових 

ліцеїв. 

Усанова О.П., член постійної комісії, повідомила, що активісти із 

Лубенщини запропонували відкрити військовий ліцей на базі ПТУ-53 в селі 

Войниха. Наголосила на необхідності  створення військових ліцеїв у Полтаві, 

Лубнах та Миргороді. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського Є.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації забезпечити подальше виконання Обласної програми 

національно-патріотичного виховання дітей та молоді на 2021 – 2025 роки та 

реалізацію визначених у ній заходів. 
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6. СЛУХАЛИ: Про хід виконання програми «Розвиток освітнього простору 

Полтавщини» на 2021 – 2025 роки» у 2022 році. 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив про хід виконання програми 

«Розвиток освітнього простору Полтавщини» на 2021 – 2025 роки» у 2022 році. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського Є.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації забезпечити подальше виконання програми «Розвиток 

освітнього простору Полтавщини» на 2021 – 2025 роки та реалізацію 

визначених у ній заходів. 

 

 

7. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Обласної програми розвитку закладів 

позашкільної освіти спортивного та фізкультурно-оздоровчого спрямування на 

2022 – 2026 роки у 2022 році. 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив про хід виконання Обласної 

програми розвитку закладів позашкільної освіти спортивного та фізкультурно-

оздоровчого спрямування на 2022 – 2026 роки у 2022 році. Наголосив, що 

Департамент освіти і науки разом з Управлінням молоді та спорту Полтавської 

обласної військової адміністрації працюють над внесенням змін до програми. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського Є.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації забезпечити подальше виконання Обласної програми 

розвитку закладів позашкільної освіти спортивного та фізкультурно-

оздоровчого спрямування на 2022 – 2026 роки та реалізацію визначених у ній 

заходів. 
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8. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Регіональної Програми підтримки наукової та 

інноваційної діяльності у Полтавській області на 2021 – 2024 роки у 2022 році. 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив про хід виконання Регіональної 

Програми підтримки наукової та інноваційної діяльності у Полтавській області 

на 2021 – 2024 роки у 2022 році. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Цибульська Ю.В., Діденко О.Г., Усанова О.П., 

Кончаковський Є.О. 

Усанова О.П., член постійної комісії, повідомила про досвід роботи однієї 

зі Львівських шкіл у напрямку застосування практичної науки. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, поінформував, що Департаментом планується 

провести засідання робочої групи для обговорення змін до програми за участю 

представників університетів, бізнесу, Департаменту економічного розвитку, 

торгівлі та залучення інвестицій Полтавської обласної військової адміністрації. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запропонувала залучити до 

наукової роботи представників ІТ-технологій. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського Є.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації: 

- розглянути можливість внесення до Регіональної Програми підтримки 

наукової та інноваційної діяльності у Полтавській області на 2021 – 2024 роки 

змін щодо практичної реалізації заходів програми у межах Полтавської області; 

- для обговорення внесення змін залучити економістів, фахівців бізнесу, 

представників вищих навчальних закладів, Департаменту економічного 

розвитку, торгівлі та залучення інвестицій Полтавської обласної військової 

адміністрації, депутатів Полтавської обласної ради. 

 

 

9. СЛУХАЛИ: Про хід виконання Регіональної програми «Дітям Полтавщини – 

якісне харчування» на 2021 – 2024 роки у 2022 році. 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив про хід виконання Регіональної 
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програми «Дітям Полтавщини – якісне харчування» на 2021 – 2024 роки у 

2022 році. Звернув увагу, що Департамент працює над проєктами для 

співфінансування зарубіжними донорами за напрямком «Здорове харчування»: 

підготовка кухарів, фабрики-кухні, обладнання для опорної кухні. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського Є.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації забезпечити подальше виконання Регіональної 

програми «Дітям Полтавщини – якісне харчування» на 2021 – 2024 роки та 

реалізацію визначених у ній заходів. 

 

 

10. СЛУХАЛИ: Про розгляд техніко-економічного обґрунтування доцільності 

передачі цілісного майнового комплексу Державного навчального закладу 

«Полтавський центр професійно-технічної освіти», який пропонується до 

передачі з державної власності у спільну власність територіальних громад сіл, 

селищ, міст Полтавської області. 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив, що Департаментом освіти і науки 

Полтавської обласної військової адміністрації продовжується робота щодо 

підготовки документів для передачі цілісних майнових комплексів закладів з 

державної власності у спільну власність територіальних громад сіл, селищ, міст 

Полтавської області. Підготовлено черговий пакет документів Полтавського 

центру професійно-технічної освіти згідно з вимогами Міністерства освіти і 

науки України. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

В обговоренні взяли участь: Цибульська Ю.В., Кончаковський Є.О., 

Діденко О.Г. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запитала, скільки коштів 

виділяється для утримання закладу на рік та чи не дублюються в ньому 

спеціальності, які також викладаються в інших закладах. 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, відповів, що Полтавський центр професійно-

технічної освіти дублює спеціальності та освітні програми, які викладаються в 

інших закладах, зокрема, в місті Полтаві. Поінформував, що зараз проходить 
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процес прийняття на баланс області майнових комплексів професійно-технічної 

освіти та в подальшому планується їх об’єднання. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 5, проти – 0, утримались – 1, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

Рекомендувати голові Полтавської обласної ради затвердити техніко-

економічне обґрунтування доцільності передачі цілісного майнового комплексу 

Державного навчального закладу «Полтавський центр професійно-технічної 

освіти», який пропонується до передачі з державної власності у спільну 

власність територіальних громад сіл, селищ, міст Полтавської області. 

 

 

11. СЛУХАЛИ: Про роботу закладів дошкільної освіти в умовах воєнного стану 

щодо дотримання вимог цивільного захисту. 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив про роботу закладів дошкільної 

освіти в умовах воєнного стану щодо дотримання вимог цивільного захисту. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації Кончаковського Є.О. про роботу закладів дошкільної 

освіти в умовах воєнного стану щодо дотримання вимог цивільного захисту 

взяти до відома. 

 

 

12. СЛУХАЛИ: Про Комплексний план заходів з відзначення Року дитини в 

Полтавській області у 2023 році.  

 

Фоменко І.О., начальник служби у справах дітей Полтавської обласної 

військової адміністрації, повідомила, що розпорядженням голови Полтавської 

обласної військової адміністрації від 04 січня 2023 року затверджено 

Комплексний план заходів з відзначення Року дитини в Полтавській області у 

2023 році, поінформувала про основні заходи плану. Звернула увагу, що 

зазначеним розпорядженням визначено необхідність інформування обласної 

ради про виконання плану щоквартально.  
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Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію начальника служби у справах дітей Полтавської обласної 

військової адміністрації Фоменко І.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації 

забезпечити виконання Комплексного плану заходів з відзначення Року дитини 

в Полтавській області у 2023 році та реалізацію визначених у ньому заходів. 

 

 

13. СЛУХАЛИ:  Про Закон України «Про основні засади державної політики у 

сфері утвердження української національної та громадянської ідентичності». 

 

Лемешко О.М., перший заступник голови обласної ради, повідомив, що 

01 січня 2023 року набрав чинності Закон України від 13 грудня 2022 року 

«Про основні засади державної політики у сфері утвердження української 

національної та громадянської ідентичності». Цим Законом внесено зміни до 

статті 32 Закону України «Про місцеве самоврядування в Україні», зокрема, 

визначено, що до відання виконавчих органів сільських, селищних, міських рад 

належать повноваження щодо сприяння утвердженню української національної 

та громадянської ідентичності, створення умов для національно-патріотичного, 

військово-патріотичного виховання та громадянської освіти. 

Запропонував рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації провести роз’яснювальну роботу серед 

громад області щодо необхідності реального функціонування програм з 

національно-патріотичного виховання та, за потреби, їх розширення чи 

доповнення заходами стосовно утвердження української національної та 

громадянської ідентичності. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував провести виїзне 

засідання постійної комісії у березні 2023 року у м. Кременчук та 

рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації проінформувати постійну комісію обласної ради з питань освіти, 

науки та культури про роботу відокремленого структурного підрозділу «Центр 

військово-патріотичного виховання». 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

https://zakon.rada.gov.ua/laws/show/280/97-%D0%B2%D1%80#n383
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ВИРІШИЛИ:  

Інформацію першого заступника голови Полтавської обласної ради 

Лемешка О.М. про Закон України «Про основні засади державної політики у 

сфері утвердження української національної та громадянської ідентичності» 

взяти до відома. 

 

 

14. СЛУХАЛИ: Про удосконалення роботи закладів позашкільної освіти 

Полтавської області. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що в умовах збройної 

агресії росії проти України заклади позашкільної освіти повинні продовжувати 

активно працювати для розвитку творчих здібностей дітей і молоді, 

забезпечуючи їх змістовне дозвілля та психологічну підтримку. Війна 

поставила перед закладами позашкільної освіти нові виклики, в першу чергу, 

перед керівниками закладів стоїть завдання створити безпечні умови навчання 

та праці. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

Усанова О.П., член постійної комісії, поінформувала, що сьогодні витрати 

на позашкілля покривають громади з місцевих бюджетів. Державна субвенція 

дозволила б зберегти та розвивати мережу закладів позашкільної освіти в 

області. Запропонувала підготувати звернення до Міністерства освіти і науки з 

пропозицією передбачити надання освітньої субвенції на позашкільну освіту. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію голови постійної комісії обласної ради з питань освіти, 

науки та культури Діденка О.Г. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації: 

  1) підготувати інформацію щодо проблемних питань розвитку закладів 

позашкільної освіти Полтавської області, пріоритетних напрямів їх діяльності в 

умовах воєнного стану, пропозицій щодо розширення мережі позашкілля та 

удосконалення роботи закладів; 

  2) з метою обговорення зазначеної у підпункті 1) інформації організувати 

нараду за участю депутатів Полтавської обласної ради, Полтавської обласної 

військової адміністрації, керівників закладів позашкільної освіти Полтавської 

області; 

  3) розглянути питання щодо розроблення проєкту Стратегії розвитку 

позашкільної освіти Полтавської області на 2023 – 2028 роки; 
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  4) підготувати проєкт звернення до Міністерства освіти і науки України 

щодо виділення субвенції з державного бюджету місцевим бюджетам на 

надання державної підтримки закладам позашкільної освіти. 

 

 

15. СЛУХАЛИ: Про фінансово-господарську діяльність підприємств, що 

знаходяться у спільній власності територіальних громад сіл, селищ, міст 

області. 

 

Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, повідомив, що в оперативному управлінні 

Департаменту перебуває комунальне підприємство база-магазин 

«Освітатехпостач» та Полтавське обласне комунальне підприємство 

прикладних інформаційних технологій «Освітаінфоком». Повідомив про 

основні напрямки роботи підприємств та їх фінансовий стан. Наголосив, що є 

заборгованість по заробітній платі, оплаті комунальних послуг. 

 

ВИСТУПИЛИ:  

В обговоренні взяли участь: Діденко О.Г., Кончаковський Є.О., 

Цибульська Ю.В., Колінько Т.О., Усанова О.П., Коморна Л.Ф., Лемешко О.М., 

Кравцова О.Б. 

Колінько Т.О., директор комунального підприємства бази-магазину 

«Освітатехпостач», поінформувала про штатну чисельність працівників та 

заборгованість по заробітній платі. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запропонувала 

рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної військової 

адміністрації звернутися до Міністерства освіти і науки України з проханням 

надати роз’яснення щодо необхідності функціонування баз-магазинів для 

закупівлі навчальних підручників. 

Діденко О.Г., запропонував комунальному підприємству база-магазин 

«Освітатехпостач» встановити охоронну сигналізацію на підприємстві. 

Цибульська Ю.В., секретар постійної комісії, запитала про площу, яку 

займає магазин, та рекомендувала здавати в оренду незайняті площі. 

Колінько Т.О., директор комунального підприємства бази-магазину 

«Освітатехпостач», відповіла, що у період масового надходження підручників 

всі склади зайняті під зберігання. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував на наступному 

засіданні постійної комісії поінформувати депутатів щодо погашення 

заборгованості та покращення роботи комунального підприємства бази-

магазину «Освітатехпостач». 

Кравцова О.Б., виконувач обов’язків директора Полтавського обласного 

комунального підприємства прикладних інформаційних технологій 

«Освітаінфоком», повідомила про заборгованість підприємства по заробітній 

платі. 
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Кончаковський Є.О., директор Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації, запропонував реорганізувати Полтавське 

обласне комунальне підприємство прикладних інформаційних технологій 

«Освітаінфоком» шляхом приєднання до Полтавської академії неперервної 

освіти ім. М. В. Остроградського. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського Є.О., виконувача обов’язків 

директора Полтавського обласного комунального підприємства прикладних 

інформаційних технологій «Освітаінфоком» Кравцової О.Б., директора 

комунального підприємства бази-магазину «Освітатехпостач» Колінько Т.О., 

начальника Управління майном обласної ради Коморної Л.Ф. взяти до відома. 

2. Рекомендувати керівнику комунального підприємства бази-магазину 

«Освітатехпостач» встановити охоронну сигналізацію на підприємстві. 

3. Рекомендувати Департаменту освіти і науки Полтавської обласної 

військової адміністрації: 

- підготувати на розгляд чергового засідання постійної комісії обласної 

ради з питань бюджету та управління майном пропозиції щодо подальшого 

функціонування, погашення заборгованості та покращення роботи 

комунального підприємства бази-магазину «Освітатехпостач»; 

- звернутися до Міністерства освіти і науки України з проханням надати 

роз’яснення щодо необхідності функціонування баз-магазинів для закупівлі 

навчальних підручників; 

- поінформувати постійну комісію обласної ради з питань освіти, науки та 

культури про результати проведеної роботи. 

4. Підтримати пропозицію Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації щодо реорганізації Полтавського обласного 

комунального підприємства прикладних інформаційних технологій 

«Освітаінфоком» шляхом приєднання до Полтавської академії неперервної 

освіти ім. М. В. Остроградського. 

 

 

16. СЛУХАЛИ: Про реорганізацію Полтавського обласного комунального 

підприємства прикладних інформаційних технологій «Освітаінфоком». 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, поінформував про необхідність 

підготовки проєкту рішення про реорганізацію Полтавського обласного 

комунального підприємства прикладних інформаційних технологій 
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«Освітаінфоком», ознайомив членів постійної комісії з проєктом рекомендацій 

та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

1. Інформацію директора Департаменту освіти і науки Полтавської 

обласної військової адміністрації Кончаковського Є.О. взяти до відома. 

2. Рекомендувати Полтавській обласній військовій адміністрації 

підготувати відповідний проєкт рішення з цього питання та внести його на 

розгляд обласної ради у встановленому порядку. 

 

 

17. СЛУХАЛИ: Про звіт постійної комісії обласної ради восьмого скликання з 

питань освіти, науки та культури про роботу за 2022 рік. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, поінформував членів постійної 

комісії про звіт постійної комісії обласної ради восьмого скликання з питань 

освіти, науки та культури про роботу за 2022 рік, ознайомив з проєктом 

рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 

 

ВИРІШИЛИ:  

погодити звіт постійної комісії обласної ради восьмого скликання з питань 

освіти, науки та культури про роботу за 2022 рік. 

 

 

 

18. СЛУХАЛИ: Про проєкт плану роботи постійної комісії обласної ради з 

питань освіти, науки та культури на 2023 рік. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що проєкт плану було 

надіслано депутатам завчасно для ознайомлення та надання пропозицій, 

наголосив на необхідності проведення виїзних засідань. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

В обговоренні взяли участь: Усанова О.П., Синявська Т.Г., Діденко О.Г. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, ознайомив членів постійної комісії з 

проєктом рекомендацій та запропонував визначитись і проголосувати. 

 

ГОЛОСУВАЛИ: за – 6, проти – 0, утримались – 0, не голосували – 0. 
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ВИРІШИЛИ:  

затвердити план роботи постійної комісії обласної ради з питань освіти, 

науки та культури на 2023 рік. 

 

 

19. Різне. 

 

ВИСТУПИЛИ: 

Караман О.Л., ректор Луганського національного університету імені 

Тараса Шевченка, повідомила про діяльність та досягнення Луганського 

національного університету імені Тараса Шевченка. Звернула увагу, що 

університет перемістився з території Луганської на територію Полтавської 

області (мм. Полтава, Лубни, Миргород). 

В обговоренні питання взяли участь: Діденко О.Г., Лемешко О.М., 

Сухонос Н.В. 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, запропонував запросити на 

засідання постійної комісії ректорів вищих навчальних закладів Полтавської 

області для обговорення питань вищої освіти, в тому числі популяризації 

закладів освіти саме Полтавської області. 

 

Усанова О.П., член постійної комісії, запропонувала при перегляді 

обласного бюджету збільшити видатки для забезпечення військових Збройних 

Сил України. 

В обговоренні питання взяли участь: Діденко О.Г., Лемешко О.М., 

Коморна Л.Ф., Усанова О.П. 

 

Діденко О.Г., голова постійної комісії, повідомив, що надійшло прохання 

батьків дітей гімназії № 25 Полтавської міської ради стосовно сприяння у 

переселенні внутрішньо переміщених осіб з гімназії № 25 Полтавської міської 

ради з метою відновлення очного навчання для дітей у приміщенні школи. 

 

 

 

Голова постійної комісії      Олег ДІДЕНКО 

 

 

 

Секретар постійної комісії      Юлія ЦИБУЛЬСЬКА 


